
PROTOKÓŁ NR XIII/2017

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2014-2018 

w dniu 6 grudnia 2017 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku 

Ad pkt 1

Otwarcie obrad sesji.  

Obrady  sesji  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  Pan  Edward  Skalij  witając
wszystkich zebranych. 

Ad pkt 2

Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Obrady były prawomocne, bowiem na sesji  obecnych było 12 radnych. Lista obecności  radnych
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
W obradach uczestniczyli także sołtysi sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy obecności
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3

Wybór sekretarza obrad. 

Do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  radnego
Witolda Stabrowskiego, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili. W głosowaniu za
kandydaturą  radnego  Witolda  Stabrowskiego  do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  było  12
radnych.

Ad pkt 4 

Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący  Rady  zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  zaproponowanego  w
materiałach sesyjnych dodatkowego punktu. Punkt 7 otrzymałby brzmienie „Podjęcie uchwały w
sprawie  zmiany  uchwały  nr  XII/83/17 Rady  Miejskiej  w  Pasłęku z  dnia  24  listopada 2017  r.  w
sprawie  zmiany  uchwalonego  na  rok  2017  budżetu  Gminy  Pasłęk”.  Odpowiednio  punkt  7
„Zamknięcie obrad sesji” zostanie oznaczony jako punkt 8.

Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad i przyjęli go w drodze głosowania 12
radnych „za”. (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Ad pkt 5
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność podmiotów wykonujących
w imieniu Burmistrza Pasłęka zadania w zakresie ochrony przeciwpowodziowej.

W tym punkcie Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Skarżącego o zabranie głosu. 

Skarżący powiedział, że złożył  skargi  na działalność podmiotów działających w zakresie ochrony
przeciwpowodziowej. W wyniku podtopień, które miały miejsce po intensywnych opadach deszczu
we  wrześniu  br.  poniósł  największe  straty.  Stwierdził,  że  nikt  nie  interesował  się  sytuacją
podwyższonego stanu wody na rzece Wąskiej dopóki woda nie zaczęła wylewać się przez wały.



Uznał, że Gminne Centrum Zarządzania Kryzysowego powinno mieć wiedzę na temat stanu rzeki
Wąskiej. Tymczasem z podjęciem działań czekano do ostatniej chwili w nadziei, że stan zagrożenia
powodziowego  minie.  Uwagi  swoje  co  do  działań  w  zakresie  ochrony  przeciwpowodziowej
przekazał także do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Od Wojewody uzyskał informację, że akcja
prowadzona była w niedoborze sił ratowniczych. Sytuacja ta spowodowała, że część jego budynku
uległa uszkodzeniu. Trwałemu uszkodzeniu uległ budynek mieszkalny w części zamieszkałej przez
95-letnią mamę Skarżącego. Uszkodzenia były tak znaczne, że konieczne było ewakuowanie jej z
mieszkania.  Zrobiona  została  ekspertyza  budynku.  Wynika  z  niej  jednak,  że  nie  należy  mu  się
odszkodowanie.  Wspomniał  ponadto,  że  w  sytuacji  gdy  jakiś  czas  temu  napisał  skargę  na
pracownika Urzędu Miejskiego w Pasłęku biorącego udział w działaniach ratowniczych, zarzucono
mu, że samowolnie usunął worki z piaskiem. 

Ponadto Skarżący powiedział, że w dalszym ciągu nic się nie robi, aby zabezpieczyć rzekę
Wąską przed wylaniem. Za stan rzeki odpowiadają trzy podmioty – Regionalny Zarząd Gospodarki
Wodnej w Gdańsku, Żuławski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Elblągu oraz Instytut Morski
w  Gdańsku.  Stwierdził,  że  urządzenia  na  rzece  nie  działają  i  jest  ona  zakrzaczona.  Ponadto
powiedział, że otrzymał pismo od Pana Burmistrza, w którym informuje, że rzekę Wąską należałoby
pogłębić na wysokości mostu. Stwierdził, że takie działania mogłyby przyczynić się do osłabienia
konstrukcji  mostu.  Uznał,  że  należałoby  przed  wiosną  podjąć  się  działań,  które  zapobiegłyby
wystąpieniu stanu powodziowego.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu radnych.

Pan Tadeusz Jedlikowski stwierdził, że Skarżący słusznie wskazał kto jest odpowiedzialny za stan
rzeki. Nie rozumie dlaczego skargę tą skierował do Rady Miejskiej w Pasłęku. Prawdą jest to, że
koryto rzeki Wąskiej jest zanieczyszczone. Jednak za utrzymanie koryta rzeki i urządzeń na rzece
odpowiedzialne  są  inne  podmioty.  Od  mieszkańca Pasłęka  wie,  że  Pan  Burmistrz  monitorował
osobiście stan rzeki Wąskiej w tamtej sytuacji. Ponadto powiedział, że akcja ratownicza w czasie
powodzi  prowadzona  jest  przez  straż  pożarną.  Oceniając  działania  służb  w  ramach  akcji
przeciwpowodziowej w Pasłęku należy wziąć także pod uwagę to, że w tym samym czasie była
powódź w Elblągu. Uznał, że skargi te powinny zostać przekazane do innych podmiotów.

Natomiast radny Oskroba w związku z tym, że rozpatrywana jest skarga na Burmistrza Pasłęka,
poprosił  o ustosunkowanie do tego jakie uwagi  ma Pan Burmistrz do pracy Gminnego Zespołu
Zarządzania Kryzysowego.

Radny  Kopański  zapytał  Panią  Pocełujko  dlaczego  Skarżący  nie  uzyskał  pomocy  finansowej  w
związku ze stratami poniesionymi wskutek podtopień.

Z kolei radny Wojciechowski powiedział, że Skarżący ma rację mówiąc, iż odpowiednie podmioty
nie  utrzymują  rzek  w  należytym  stanie.  Należy  jednak  stwierdzić,  że  strażacy  podczas  akcji
przeciwpowodziowej zrobili wszystko co mogli na miarę ich możliwości. Podmioty odpowiedzialne
za stan rzek powinny zrobić wszystko, aby sytuacja się nie powtórzyła. Worki z piaskiem i strażacy
nie będą w stanie zatrzymać rzeki.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uwagi radnych są jak najbardziej słuszne. Poprosił jednak, aby
skupić się na skardze na działalność Burmistrza Pasłęka.

Pani Pocełujko Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pasłęku powiedziała,
że  po  podtopieniach,  które  miały  miejsce  na  terenie  gminy  Pasłęk  po  intensywnych  opadach



deszczu w dniach 17-18 września 2017 roku prowadzona była akcja związana z szacowaniem szkód
i  udzielaniem  pomocy  celowej.  MGOPS  w  Pasłęku  udzielał  z  rezerwy  Wojewody  Warmińsko-
Mazurskiego  pomocy  w  formie  zasiłku  celowego  w  wysokości  do  6  tysięcy  złotych  osobom
poszkodowanym  w  wyniku  zdarzeń  klęskowych  z  przeznaczeniem  na  remont  bądź  odbudowę
budynku lub lokalu mieszkalnego. Pomoc ta udzielana jest na zasadach określonych przez Ministra
Administracji i Cyfryzacji. U Skarżącego pierwsza komisja szacująca straty była w dniu 20 września
br. Zgłaszał on wówczas straty dotyczące piwnicy i pomieszczeń gospodarczych. 26 września br. na
wniosek Skarżącego odwiedziła go po raz kolejny komisja szacująca straty. Wówczas nie wykazywał
on także strat  w części  mieszkalnej budynku. W związku z powyższym Skarżącemu odmówiono
przyznania dotacji celowej. Obecnie złożył on odwołanie od ww. decyzji. Zostało ono przekazane
celem rozpatrzenia do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. 

Radny Kopański zapytał czy Skarżący we wniosku o przyznanie dotacji celowej wymienił mieszkanie
swojej mamy.

Pani Pocełujko powiedziała, że o odszkodowanie może wystąpić jedynie właściciel lokalu, a pomoc
może być udzielona jedynie na pokrycie strat poniesionych wskutek klęski żywiołowej. Niemniej
jednak tego mieszkania nie wskazywano.

Radny Kopański zapytał czy oznacza to, że o odszkodowanie od Gminy Pasłęk Skarżący powinien
starać się w drodze postępowania cywilno-prawnego. 

Pani Pocełujko powiedziała, że dotacja celowa z budżetu Wojewody nie może zostać udzielona na
pokrycie  strat  poniesionych  w  pomieszczeniach  gospodarczych  czy  piwnicach.  Można  jedynie
uwzględnić piec centralnego ogrzewania. Piec Skarżącego owszem został częściowo zalany, ale jest
sprawny. 

Sekretarz Gminy Pan Stanisław Miklusz powiedział, że Skarżący złożył skargę w związku ze stratami
w budynku mieszkalnym. W związku z tym, że akcja przeciwpowodziowa prowadzona była przez
służby Wojewody odesłali ją według właściwości do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Skarżący
otrzymał  od  Wojewody  odpowiedź  na  ten  wniosek.  Niemniej  jednak  nie  unikając
odpowiedzialności  za  straty  wynikające  z  prowadzenia  akcji  ze  strony  gminnej,  udzielono
Skarżącemu odpowiedzi na to żądanie i wskazano ubezpieczyciela i numer polisy OC Gminy Pasłęk.
Ma on w tym zakresie drogę otwartą, może wystąpić do ubezpieczyciela o odszkodowanie.

Następnie głos zabrał Radca Prawny Pan Andrzej Korzeniowski, który powiedział, że rzeka Wąska
oraz urządzenia wodne na tej rzece w myśl art. 10 ust. 1 a ustawy z dnia 18 lipca 2001 r. - Prawo
wodne stanowią własność Skarbu Państwa. Zgodnie z ww. ustawą, a w szczególności art. 21 ust. 1
tej ustawy,  utrzymanie wód i urządzeń wodnych na rzece Wąskiej stanowiących własność Skarbu
Państwa należy  do właściciela  tej  rzeki,  czyli  do  Skarbu Państwa.  Na podstawie  art.  26  Prawa
wodnego do obowiązków Skarbu Państwa jako właściciela rzeki  Wąskiej  należy w szczególności
zapewnienie utrzymania w należytym stanie technicznym koryta rzeki Wąskiej, regulowanie stanu
wody w rzece Wąskiej stosownie do możliwości wynikających ze znajdujących się w niej urządzeń
wodnych oraz warunków hydrologicznych, zapewnienie swobodnego spływu wód powodziowych
oraz lodów, umożliwienie wykonywania obserwacji i pomiarów hydrologiczno- meteorologicznych.

Zgodnie  z  art.  11  ustawy  Prawo  wodne,  w imieniu  Skarbu  Państwa  prawa i  obowiązki
właścicielskie, o których mowa wyżej, w stosunku do rzeki Wąskiej sprawują: Prezes Krajowego
Zarządu Gospodarki Wodnej oraz Marszałek Województwa Warmińsko – Mazurskiego, jako zadanie
zlecone z zakresu administracji rządowej.



Prezes  Krajowego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  wykonuje  swoje  prawa  i
obowiązki  w imieniu Skarbu Państwa względem rzeki  Wąskiej  poprzez podległą  mu jednostkę,
którą jest Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gdańsku. Marszałek Województwa Warmińsko
–  Mazurskiego  wykonuje  swoje  prawa i  obowiązki  w  imieniu  Skarbu  Państwa  względem  rzeki
Wąskiej poprzez podległą mu jednostkę, którą jest Żuławski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych
w Elblągu.

Do  podstawowych  obowiązków  Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej  w  Gdańsku
należy w szczególności  utrzymanie w należytym stanie koryta rzeki Wąskiej poprzez prowadzenie
koniecznych  prac  konserwacyjnych  mających  na  celu  zapewnienie  właściwych  warunków
przepływu wody, przepustowości i poziomów wód w korycie głównym rzeki Wąskiej, stabilności
koryta poprzez usuwanie lokalnych skutków erozji i akumulacji rumowiska poprzez np. umacnianie
brzegów rzeki, pogłębianie dna rzeki. Natomiast do obowiązków Żuławskiego Zarządu Melioracji i
Urządzeń Wodnych w Elblągu w stosunku do rzeki Wąskiej należy w szczególności utrzymanie jazu
w Kupinie, utrzymanie wałów przeciwpowodziowych rzeki Wąskiej oraz utrzymanie we właściwym
stanie  technicznym  urządzeń  wodnych,  w  tym  m.in.  zaworu  zwrotnego  (tzw.  klapy  zwrotnej)
usytuowanego na ujściu Kanału Młyńskiego w Pasłęku do rzeki Wąskiej.

Z dniem 1 stycznia 2018 roku sytuacja prawna się zmieni. Ochrona przed powodzią będzie
należała do podmiotu Wody Polskie, który będzie wykonywał prawa właścicielskie w stosunku do
wód publicznych stanowiących własność Skarbu Państwa, w tym w szczególności dla śródlądowych
wód płynących oraz wód podziemnych, z wyłączeniem śródlądowych dróg wodnych o szczególnym
znaczeniu  transportowym.  Wody  Polskie  po  uzyskaniu  zgody  właściwego  ministra  będą  mogły
powierzyć jednostkom samorządowym na ich wniosek w drodze porozumienia wykonywanie praw
właścicielskich w stosunku do śródlądowych wód płynących znajdujących się w ich granicach.

Natomiast do zadań Gminnego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Pasłęku, które podlega
Burmistrzowi  Pasłęka,  zgodnie  z  art.  20  ustawy  z  dnia  26  kwietnia  2007  roku  o  zarządzaniu
kryzysowym  należy  całodobowe alarmowanie  członków  gminnego  zespołu  zarządzania
kryzysowego o zaistniałym zagrożeniu, pełnienie całodobowego dyżuru w sytuacjach kryzysowych
w  celu  zapewnienia  przepływu  informacji  oraz  dokumentowania  prowadzonych  czynności,
współdziałanie  z  centrami  zarządzania  kryzysowego  organów  administracji  publicznej,
sprawowanie  nadzoru  nad funkcjonowaniem systemu wykrywania  i  alarmowania  oraz  systemu
wczesnego ostrzegania ludności, współpraca z podmiotami realizującymi monitoring środowiska,
współdziałanie z  podmiotami  prowadzącymi  akcje ratownicze,  poszukiwawcze i  humanitarne,  a
także realizacja zadań stałego dyżuru na potrzeby podwyższania gotowości obronnej państwa.

Radca Prawny uznał, że Rada Miejska w Pasłęku powinna ustosunkować się do treści skarg
w aspekcie zadań przypisanych Burmistrzowi Pasłęka. 

Następnie głos zabrał Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Elblągu Pan Łukasz
Kochan,  który  odniósł  się  do  zarzutów  skarżącego  w  kierunku  jednostek  ochrony
przeciwpożarowej, tj. Państwowej Straży Pożarnej i Ochotniczej Straży Pożarnej. Powiedział, że na
ulicę  Augustyna  Steffena  zostało  skierowanych  45  zastępów  ratowniczo-gaśniczych  z  kilku
jednostek ratowniczo-gaśnicznych, siły i środki Wojewódzkiego Odwodu Operacyjnego w sile jednej
kompanii  przeciwpowodziowej,  4  plutony  ratownicze  z  terenu  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego  oraz  Centralny  Odwód  Operacyjny  Komendanta  Głównego  Państwowej  Straży
Pożarnej  w sile  jednej  kompanii  ze  Szkoły  Podoficerskiej  PSP w Bydgoszczy.  Tak  znaczna liczba
zastępów nagromadzonych w jednym miejscu i ich ciężka praca pozwoliły na podwyższenie korony
wału rzeki. Gdyby nie te działania, fala wezbraniowa zabrałaby budynek Skarżącego. Tymczasem
zalane zostały tylko piwnice. Zalanych piwnic było mnóstwo. W tamtych okresie zanotowano 86
takich  zdarzeń.  Rozumie  pewne  rozgoryczenie  Skarżącego.  Dziś  też  odnotowujemy intensywne



opady deszczu i stan wody się podwyższa. Poinformował, że w dniu dzisiejszym o godzinie 12.00 w
związku z komunikatem meteorologicznym ogłosił stan podwyższonej gotowości. Zobowiązał także
służbę dyżurną do stałego monitoringu stanu rzek na terenie całego powiatu elbląskiego oraz na
terenie Elbląga. We wrześniu, gdy doszło do podtopień również na bieżąco monitorowano stan
wody w rzekach. Jednostki biorące udział  w akcji  przeciwpowodziowej robiły wszystko co w ich
mocy,  aby  Skarżący  miał  dziś  dach  na  głową.  Owszem  niektóre  kwestie  należałoby  poprawić.
Potrzeba jest wyciągnięcia wspólnie właściwych wniosków.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  na  jednej  z  sesji,  gdy  omawiany  był  także  temat  działań
ratowniczych po ulewnych deszczach w dniach 17-18 września br. bardzo dobrze oceniono pracę
strażaków w ramach tej akcji. Zrobili oni wszystko, aby straty były minimalne. 

Następnie głos zabrał dyrektor Żuławskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Elblągu Pan
Cezary Terech. Powiedział, że zakres ich działania w Pasłęku na rzece Wąskiej obejmuje jedynie
niewielki  odcinek  wału  na  rzece.  O  sytuacji  zagrożenia  przelewania  się  wody  z  rzeki  Wąskiej
dowiedział się o godzinie 15.30. Przebywał wówczas w Warszawie. O godzinie 19.00 przyjechał do
Pasłęka i  sukcesywnie przywoził  z  magazynu powodziowego za darmo 19.500 worków. Do jego
obowiązku należało tylko wydanie tych worków z magazynu, tymczasem osobiście je przywiózł i
rozdawał.  Ponadto  stwierdził,  że  Żuławski  Zarząd  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  na  bieżąco
monitoruje stan wód. Ten system nawigacyjny można sobie sprawdzić w ich Biuletynie Informacji
Publicznej. Jeżeli chodzi o inne ich obowiązki, to posiadają magazyn powodziowy, z którego jak była
potrzeba to wydali worki czy wypożyczyli pompy gdy w innej sytuacji były one potrzebne. 

Teraz należy podjąć działania, które pozwoliłyby uniknąć powtórzenia sytuacji powodziowej.
Podejmowali się już czyszczenia klapy zwrotnej usytuowanej na ujściu Kanału Młyńskiego. Obecnie
należy wystąpić o wycięcie dużego drzewa i dobudowanie odcinka wału powodziowego. Należy go
wybudować na działce, gdzie znajduje się szopka oraz rosną krzaki, które utrudniały dostęp przy
układaniu  worków  z  piaskiem  w  trakcie  prowadzenia  akcji.  Uznał,  że  należałoby  przywrócić
infrastrukturę z lat 60-tych. Żuławski  Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych będzie funkcjonował
do końca br. 

Ponadto powiedział, że nie ma środków na działania na jeziorze Drużno, gdzie występuje
zapiaszczenie  wylotu  z  rzeki  Wąskiej,  które  należałoby  usunąć.  Kto  za  co  odpowiada wyraźnie
określa prawo i do tego należy się stosować. Uznał, że sytuacja powodziowa, która miała miejsce w
tamtych dniach w Pasłęku wynika z  zaniedbań wszystkich odpowiedzialnych instytucji.  Wszyscy
liczyli, że uda się jej uniknąć. Tymczasem nie powinno się szukać winnych, a wyciągnąć wnioski i
podjąć odpowiednie działania, aby taka sytuacja się nie powtórzyła. Zadeklarował swoją pomoc i
podziękował wszystkim zaangażowanym w działania przeciwpowodziowe.

Kolejno głos  zabrał  Pan  Maciej  Romanowski  Starosta  Elbląski.  Powiedział,  że  wszyscy  mówią  o
sytuacji  kryzysowej.  Tutaj  aspekt  powodzi  dotyka  nas  co  roku,  dlatego  jesteśmy  do  tego
przygotowani. Nie można jednak użyć sił  i  środków, jeżeli  prawo na to nie zezwala. Tegoroczna
sytuacja uczy nas pokory do natury. Dzięki zaangażowaniu wielu osób udało się ograniczyć straty
obywateli.  Ten rok jest wyjątkowy jeżeli  chodzi o intensywność opadów deszczu. Takiej sytuacji
pogodowej  nie  było  od  50  lat.  Muszą  wspólnie  znaleźć  rozwiązania,  które  pozwolą  uniknąć
podobnych  sytuacji  w  przyszłości.  Wiele  osób  wskutek  podtopień  zostało  poszkodowanych.
Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej może podejmować działania zgodnie z
obowiązującym  prawem.  W  jego  ocenie  Skarżący  nie  poniósł  znacznych  strat.  Miał  jednak
demokratyczne prawo złożenia skargi i nie musi się zgadzać z opinią fachowców. Podsumowując
powiedział, że ma raport Państwowej Straży Pożarnej, z którego wynika, że za sytuację powodziową
winne są opady deszczu, które były znacznie bardziej intensywne od prognozowanych. Nie było



zatem możliwości uniknięcia zagrożenia powodziowego, a jedynie ograniczenie jego skutków przy
współpracy wielu służb zaangażowanych w działania ratownicze. 

Następnie  głos  zabrała  Pani  Justyna  Rozenbajgier  przedstawicielka  Regionalnego  Zarządu
Gospodarki  Wodnej  w Gdańsku,  która powiedziała,  że  z  ich  obserwacji  woda w rzece Wąskiej
określana jest jako „woda 500-letnia”. Teoretycznie prawdopodobieństwo zalania tych terenów jest
bardzo  niskie.  Nastąpiła  tu  jednak  kumulacja  zjawisk  niekorzystnych.  Deszcz  pada  z  małymi
przerwami praktycznie od wiosny. Woda spływa i nie wchłania się w ziemię. W tamtym okresie, gdy
nastąpiły podtopienia odnotowano opady wielkości 80 l/m2. Dodatkowo nastąpiła cofka z Zalewu
Wiślanego.  Kumulacja  niekorzystnych  zjawisk  nastąpiła  w dniach  18-19  września.  Z  obserwacji
przepływów na rzece Wąskiej mieli świadomość co zaczyna się dziać. Woda spływała z ogromną
prędkością  60  m3/s.  Na  rzece  Wąskiej  znajdują  się  budowle  spiętrzające  wodę,  które  mają
niekoniecznie działanie  przeciwpowodziowe.  Nakazali  wówczas  zasunięcie zasuw,  aby woda nie
spiętrzała się dodatkowo. Stwierdziła, że na wodę 500-letnią nie buduje się wałów powodziowych. 

W związku z tym, że sytuacja hydrologiczna powtarza się, Regionalny Zarząd Gospodarki
Wodnej miejscami umacnia wklęsłe brzegi rzeki oraz oczyszcza ją z zakrzaczeń. Ogłoszony został
także przetarg na usunięcie zatorów od strony Kupina. Będą także usuwać drzewa powalone do
nurtu rzeki. Mają jednak ograniczone środki finansowe i nie wszystkie konieczne prace są w stanie
wykonać. 

Następnie głos zabrała Pani Helena Matuszewska, która również reprezentowała RZGW w Gdańsku.
Powiedział, że chcą zlecić opracowanie dokumentacji ochrony przeciwpowodziowej w Pasłęku. Jak
powstanie koncepcja zgłoszą się  do samorządu o jej  zaopiniowanie.  Na chwilę obecną nie ma
jednak  środków  na  wykonanie  robót.  Uznała,  że  czasem  sygnały  samorządu  pozwalają  na
umieszczenie nowych inwestycji w planie robót. Od nowego roku RZGW przestanie jednak istnieć.
Powstanie nowa jednostka Wody Polskie. Wówczas o inwestycjach będą decydować w Warszawie.  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że prędkość przepływu wody 60 m3/s daje obraz tego
co się tam wówczas działo. 

Następnie głos zabrał Burmistrz Pasłęka, który powiedział, że te skargi, które są rozpatrywane na
dzisiejszej  sesji  dotyczą  oceny  pracy  pracownika  wykonującego  zadania  Gminnego  Centrum
Zarządzania Kryzysowego – Pana Patryka Kwiecińskiego, którego jest bezpośrednim przełożonym.
Stwierdził, że ocenia bardzo dobrze jego pracę w ramach działań przeciwpowodziowych, podczas
których  bezpośrednio  współpracował  ze  Starostwem  Powiatowym  w  Elblągu,  policją  i  strażą
pożarną.  Podziękował  Panu  Kwiecińskiemu  za  tak  wielkie  zaangażowanie  i  oddanie  tej  pracy.
Stwierdził,  że  wyrósł  nam lokalny  patriota,  który  może  znieść  wiele  dla  naszej  małej  ojczyzny.
Obserwuje,  że  czasami  jest  oceniany  przez  mieszkańców  obcesowo  i  niesprawiedliwie,  ale
pracownicy Urzędu i Burmistrz są od tego aby wsłuchiwać się w głosy mieszkańców i wyjaśniać ich
uwagi.  W działaniach  Pana Kwiecińskiego wspiera  doświadczony strażak  z  kilkudziesięcioletnim
stażem - Pan Mirosław Czyszejuk. 

Korzystając z sytuacji na ręce służb Państwowej Straży Pożarnej skierował słowa uznania i
podziękowania za ich pełną zaangażowania pracę i  razem z Przewodniczącym Rady Miejskiej  w
Pasłęku wręczył podziękowania i kwiaty Komendantowi Miejskiemu Państwowej Straży Pożarnej w
Elblągu Panu Łukaszowi Kochanowi oraz Dowódcy Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Pasłęku Panu
Tomaszowi Marcinkowskiemu.

Następnie  Burmistrz  poinformował,  że  otrzymał  w  dniu  wczorajszym  raport  z  Warmińsko-
Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego z przyczyn powodzi w dniach od 30.10 do 05.11.2017 r. na



terenie  województwa  warmińsko-mazurskiego  wraz  z  proponowanymi  rozwiązaniami
systemowymi mającymi na celu przeciwdziałanie zagrożeniu powodziowemu w przyszłości. Jest to
raport kompleksowy. Uwzględnia on także aspekty dotyczące gminy Pasłęk. Zacytował z raportu:
„Wiele cieków wymaga pogłębienia i chociażby prozaicznego obkaszania dwa razy w roku, co nie
jest realizowane na wszystkich ciekach niezależnie czy zarządcą jest Regionalny Zarząd Gospodarki
Wodnej  czy  Żuławski  Zarząd  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych.  W  szczególności  należy  dokonać
regulacji i pogłębienia takich rzek jak: ... m.in. rzeka Wąska”. Ponadto w raporcie tym zapisano, że
konieczna jest budowa nowych wałów przeciwpowodziowych m.in. w miejscowości Pasłęk na rzece
Wąskiej.  Raport  ten  uwzględnia  także  uwagi  pasłęckiego  samorządu,  które  skierowano  do
Wojewody, a których realizacja przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców ulicy Dolnej
i Augustyna Steffena.

Przewodniczący Rady Pan Edward Skalij podziękował gościom obecnym na dzisiejszej sesji, którzy
zechcieli  przyjąć  jego  zaproszenie.  Skarżący  powinien  odebrać  to  jako  chęć  obiektywnego
rozpatrzenia  jego  skarg.  Następnie  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na
działalność podmiotów wykonujących w imieniu Burmistrza Pasłęka zadania w zakresie ochrony
przeciwpowodziowej.

W drodze  głosowania  10  radnych  „za”  przy  2  głosach  wstrzymujących  się  podjęto  uchwałę  w
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność podmiotów wykonujących w imieniu Burmistrza Pasłęka
zadania w zakresie ochrony przeciwpowodziowej.

Uchwała Nr XIII/95/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 grudnia 2017 roku w sprawie rozpatrzenia
skargi na działalność podmiotów wykonujących w imieniu Burmistrza Pasłęka zadania w zakresie
ochrony przeciwpowodziowej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 6.
Informacja  dotycząca  działań  władz  Pasłęka  mających  na  celu  zapewnienie  bezpieczeństwa
powodziowego miasta i gminy Pasłęk.

Radny Jedlikowski stwierdził, że w dużej części temat ten był przedmiotem jednej z poprzednich
sesji.  Uznał,  że w tym punkcie powinny zostać przedstawione jedynie nowe informacje na ww.
temat.

Natomiast  radny  Kopański  stwierdził,  że  skoro  nie  otrzymali  ww.  informacji  w  materiałach
sesyjnych, Pan Burmistrz zobowiązany jest ją przedstawić. 

Burmistrz przedstawił informację dotyczącą działań władz Pasłęka mających na celu zapewnienie
bezpieczeństwa  powodziowego  miasta  i  gminy  Pasłęk  w  postaci  prezentacji  multimedialnej.
(załącznik nr 6 do niniejszego protokołu)

Ad pkt 7 
Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  nr  XII/83/17  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia
24 listopada 2017 r. w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk.

Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  przyjęcie  ww.  projektu  uchwały  jest  konieczne  w  celu  usunięcia
oczywistej pomyłki w uchwale z dnia 24 listopada br.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały i przyjęli go w drodze głosowania 12 radnych „za”. 



Uchwała Nr XIII/96/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 6 grudnia 2017 roku w sprawie zmiany
uchwały  nr  XII/83/17  Rady  Miejskiej  w Pasłęku  z  dnia  24 listopada 2017  r.  w sprawie  zmiany
uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 8
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku zamknął obrady sesji, która trwała od godziny 13.00 do
godziny 14.50. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący

Rady Miejskiej w Pasłęku

mgr Edward Skalij

Sekretarz obrad:

Witold Stabrowski

Protokołowała:

Anna Młynarczyk


